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šetrnějších vozidel brzdí potenciál evropského trhu 
s elektromobily. Nedostatek příznivých podmínek, 
včetně přístupu k nabíjecí infrastruktuře, také 
prohlubuje rozdíly v podílu na trhu v jednotlivých 
členských státech a regionech EU.

Evropský automobilový průmysl významně 
investoval do technologie elektrických vozidel. 
Elektrifikace je podle ACEA nejúčinnějším 
způsobem, jak minimalizovat uhlíkovou stopu 
silniční dopravy, snížit emise znečišťujících 
látek a zlepšit kvalitu ovzduší. Jenže problémy 
s cenovou dostupností tento tolik potřebný 
přechod brzdí.

Rozhodující činitelé musí odpovídajícím 
způsobem jednat a vytvořit příznivé podmínky. 
Jedním z těchto opatření je urychlená instalace 
dobíjecích míst na celém kontinentu, zejména 
v zemích, kde infrastruktura výrazně chybí. Kromě 
toho mohou dále stimulovat přechod Evropy 
k čisté mobilitě pobídky k nákupu, které pomohou 
zmírnit problémy s cenovou dostupností.

Mnoho Evropanů si nemůže dovolit elektromobily

Navzdory legislativním snahám EU o snížení 
emisí CO2 z automobilů je na patrný nedostatek 
iniciativ, které by urychlily zavádění elektromobilů 
na trh. Nejnovější údaje Sdružení evropských 
automobilek ACEA o elektricky nabíjitelných 
vozidlech (ECV) potvrzují, že cenová dostupnost 
zůstává pro evropské spotřebitele významnou 
překážkou a mnozí jsou kvůli tomu nuceni od 
nákupu elektromobilů upustit.

Ve více než polovině členských států EU 
mají elektromobily podíl na trhu pouhých 
9 % nebo méně. Tyto země jsou soustředěny 
především ve střední, východní a jižní Evropě, kde 
průměrný čistý příjem činí 13 000 eur (300 000 Kč, 
tj. 25 000 Kč za měsíc). Naopak nejvyšší podíl 
(30 % a víc) je pouze v pěti zemích severní 
a západní Evropy, v nichž čistý příjem přesahuje 
32 000 eur (745 000 Kč, tzn. měsíčně 62 000 Kč).

Tyto nejnovější údaje jsou výstižnou 
připomínkou toho, že nedostatek spotřebitelských 
pobídek k nákupu ekologičtějších a ke klimatu 
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Stratosférický koncept Lancia Pu+Ra HPE
Dlouho očekávaný koncepční vůz 
Pu+Ra HPE hlásí renesanci značky 
Lancia. Má podobu kupé a evokuje styl 
legendárního modelu Stratos. Vyjadřuje 
vizí značky pro příštích deset let, která ji 
přivádí do éry elektromobility a  ukazuje 
její pojetí a  vnímání automobilu. Přední 
část se třemi LED paprsky je značně 
neortodoxní a  interiér je jak ze sci-fi  
fi lmu s  obřím půlkruhovým digitálním 
panelem na palubní desce, displejem 
na volantu a  dvěma digitálními displeji. 
Virtuální rozhraní S.A.L.A. (Sound Air 
Light Augmentation) centralizuje 
funkce audia, klimatizace a  osvětlení 
s ovládáním pomocí hlasového ovládání 
nebo virtuálního tlačítka. Lancia neuvádí 
technické parametry vozu, pouze 
to, že koncept využívá elektromotor, 

akumulátor, odpružení a brzdy z nového 
městského vozu Ypsilon, jehož premiéra 
je plánována na rok 2024. Zároveň podle 
Lancie koncept ohlašuje elektromobily se 
spotřebou energie pod 10 kWh/100 km 
a dojezdem přes 700 km, což se nového 
Ypsilonu nepochybně netýká. Lancia po 
Ypsilonu plánuje vrcholný, plně elektricky 
poháněný model, který přijde v  roce 
2026, a  v  roce 2028 přijde nástupce 
kompaktního modelu Delta. 

více na 
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Volkswagen žádá odklad pro Euro 7
Volkswagen vyzval Evropskou komisi 

k  posunu zavedení nové emisní normy 
Euro 7 alespoň do podzimu 2026, tedy 
o  víc než o  rok později, než se plánuje, 
s  cílem, aby všechny nově registrované 
automobily musely tuto normu plnit od 
podzimu 2027. Německý koncern uvedl, 
že potřebuje více času na konstrukci 
vozidel, která budou nový standard Euro 
7 splňovat.

Tento časový plán by automobilka 
mohla splnit za předpokladu, že kompletní 
znění zákona bude k dispozici v polovině 
roku 2024. To podle Volkswagenu 
výrobcům automobilů poskytne dva roky 
pro zahájení implementace plánovaných 
norem a tři roky na pokrytí celého nového 
vozového parku. Volkswagen ve svém 
stanovisku uvedl, že pokud budou nové 
standardy zavedeny od července 2025, 
povede to v  celé Evropě k  zastavení 
výroby mnoha modelů na mnoho měsíců.

Evropské automobilky se navrhovaným 
emisním předpisům brání, protože budou 
podle nich příliš nákladné a nebude možné 
je zavést tak rychle, jak Evropská komise 
požaduje. Evropská komise přesto tvrdí, že 
opatření je nutné aplikovat co nejdřív, aby 
se snížily škodlivé emise, protože auta se 
spalovacími motory budou v provozu na 
evropských silnicích ještě dlouhou dobu.



Škoda vyvíjí unikátní technologii komunikace 
mezi autem a chodcem

Škoda vyvíjí unikátní technologii mřížky vozu, 
která dává chodcům zelenou při přecházení 
silnice. Signály na LED mřížce chladiče vozu 
Enyaq iV upozorňují chodce na to, že mohou 
bezpečně přecházet, a také na to, že se vůz 
začíná rozjíždět. Jde o součást širšího zkušebního 
programu, jehož cílem je zvýšit bezpečnost na 
silnicích pro děti, seniory a osoby se zdravotním 
postižením.

Systém nahrazuje podsvícenou mřížku Crystal 
Face vozu Enyaq iV novým konceptem karoserie 
s držáky LED pásků. Tyto programovatelné LED 
diody lze ovládat samostatně, což umožňuje 
vytvářet jedinečné animace. Když se vůz blíží 
k  přechodu pro chodce, může čekající na 
přecházení předem upozornit, že je spatřil. 
Poté zastaví a zobrazí například zelené šipky, 
aby jim oznámil, že je bezpečné přejít. Jakmile 
přejdou a vůz se chystá rozjet, může zobrazit jiný 
signál, který chodce upozorní, že se vůz rozjíždí. 
V extrémnějších příkladech může auto, blížící se 
k přechodu a není už schopno zastavit, vyslat 
chodcům jasný signál, aby nepřecházeli.

Mezi symboly patří zelené šipky, zelený člověk, 
výstražný trojúhelník nebo červený trojúhelník 
s křížem. Tato technologie by potenciálně mohla 
pomoci snížit celkový počet zranění chodců. 
Komunikace mezi automobily a chodci na 
kritických místech by mohla být prospěšná pro 
zranitelnější účastníky silničního provozu.

Součástí širšího testování je také robotické 
vozítko IPA2X (Intelligent Pedestrian Assistent), 
které bylo navrženo tak, aby pomáhalo dětem, 
seniorům a osobám se zdravotním postižením 
bezpečně přecházet silnici. Na vývoji tohoto 
chytrého asistenta spolupracovali odborníci 
z Institutu informatiky, robotiky a kybernetiky ČVUT 
v Praze (CIIRC), Technické univerzity v Mnichově 
a Škoda Auto.

Robot vypadá jako mobilní semafor. Vyjíždí 
na přechod pro chodce a jakmile tam dorazí, 
zobrazí zelené světlo a chodci mohou přejít. 
Robot monitoruje okolí, takže rozpozná, že se 
k přechodu blíží auto. Díky senzorům umístěným 
ve výšce dvou metrů je schopen vidět přes 
zaparkovaná auta. Robot zobrazuje jak 
informace pro chodce, tak varování pro blížící se 
auta – řidičům ukazuje značku stop. Rovněž vysílá 
varování do samotného vozu, které se zobrazuje 
jako animace na displeji infotainmentu. Jakmile 
chodci přejdou silnici, robot se vrátí k obrubníku. 

více na 
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Modernizované Alfy Romeo Giulia a Stelvio na český trh
Alfa Romeo uvádí na český trh 
modernizované modely Giulia a  Stelvio 
modelový rok 2023. Na první pohled mají 
modernější, ještě dynamičtější vzhled 

s hlavními světlomety s třemi samostatnými 
prvky a  full LED Matrix technologií 
a přepracovanou maskou chladiče. Díky 
stylistickým změnám na přední části získaly 
spřízněnost s  novou modelovou řadou 
Tonale. Ve sportovnějším interiéru je plně 
digitální přístrojový panel Cannocchiale. 
U  nižších výbav je k  dispozici vznětový 
motor 2,2 JTD/118 kW (160 k) kombinovaný 
s  pohonem zadních kol. K  dispozici jsou 
rovněž verze s  pohonem všech kol – 
zážehový čtyřválec 2,0 GME/206 kW (280 k) 
a vznětový 2,2 JTD/154 kW (210 k). Nové 
vozy je již možné objednávat – model 
Giulia ve verzi Super s  motorem 2,2 JTD 
s akční cenou od 999 000 Kč, Stelvio ve 
verzi Super s  motorem 2,2 JTD s  akční 
cenou již od 1 099 000 Kč včetně pětileté 
záruky. 

více na 
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Ford míří s elektrickou dodávkou do evropských měst
Ford představil novou generaci 

kompaktního užitkového modelu Transit 
Courier, a to včetně elektricky poháněné 
verze. Nová generace byla, stejně jako 
odcházející, navržena na platformě Ford 
Global B (B2E). Ford nejprve koncem 
roku uvede na trh verze se zážehovými 
motory, plug-in hybridní i  turbodiesely, 
a na konec příštího roku je ohlášena plně 
elektricky poháněný E-Transit Courier. 
Nová generace má nákladový prostor 
2,9 m3, o 25 % větší než současný model 
a poprvé dokáže naložit dvě europalety. 
Zatímco se spalovacími motory bude 
kromě skříňové karoserie k  dispozici také 
pětimístné rodinné kombi, E-Transit Courier 
se bude dodávat jen jako dvoumístná 

skříňová dodávka. Všechny verze se 
budou vyrábět v  rumunském závodě 
v Craiově společností Ford Otosan.



Německé automobilky ztrácejí podíl na čínském trhu

Největší automobilový trh na světě, Čína, byl 
pro německé automobilky dlouho zlatým dolem. 
Ale jak upozorňuje magazín Automobilwoche, 
nyní se to mění. Ministryně zahraničních věcí 
Annalena Barbocková jim přitom ostrou kritikou 
zahraniční politiky Číny při návštěvě Pekingu 
v předvečer zahájení autosalonu v Šanghaji 
pozici neulehčila.

Německé značky loni v Číně prodaly 4,4 
milionu aut, což znamenalo podíl na trhu 19,1 %. 
V segmentu vozidel s elektrickým pohonem ale 
měly podíl jen 5 %. „Němečtí výrobci automobilů 
v  Číně čelí masivnímu protiútoku místních 
značek,“ říká šéf Geislingenského institutu pro 
automobilový průmysl Stefan Reindl. Cenově 
jsou čínská vozidla zajímavá především v nižších 
segmentech. Číňané se ale také stále víc přibližují 
prémiovým značkám. 

Pro Volkswagen se podnikání na pro něj 
zdaleka nejdůležitějším trhu stalo v posledních 
letech problematickým. V roce 2022 klesl prodej 
značek koncernu VW v Číně o 3,6 % na 3,2 
milionu vozů. Prodej elektromobilů se sice zvýšil 
o více než dvě třetiny, ale vzhledem k nízkému 
základu to bylo jen na 155 700 vozů. Volkswagen 
zde měl problémy se startem své klíčové řady 

ID a jeho nejnovější modely se ne vždy trefují 
do vkusu zákazníků. Kupujícím chybí výbava 
a programové funkce, které jsou na čínském 
trhu u místních výrobců již standardem. 

„Bez zisku v  Číně by němečtí výrobci 
automobilů nemohli existovat,“ tvrdí odborník na 
automobilový průmysl Ferdinand Dudenhöff er. 
„Je to dáno nejen počtem prodaných vozidel, 
ale také jejich hodnotou. V Číně se primárně 
prodávají prémiová vozidla, nikoli kompaktní 
vozy. Peníze, které se vyplácejí pracovníkům, 
zaměstnancům a akcionářům v Německu, se 
vydělávají v Číně.“ 

„Čína je důležitá také proto, že země 
bude v budoucnosti technologickým lídrem, 
v některých oblastech je jím už dnes. Nemůžeme 
jít do transformace bez Číňanů. Bez znalostí 
z Číny by Němci v budoucnu nemohli vyrábět 
konkurenceschopná auta,“ varuje Dudenhöff er.

„Číňané oceňují německé značky pro jejich 
vysokou kvalitu a protože vypadají vyváženě. 
Pokud jde o jízdní vlastnosti, zpracování a design, 
německá vozidla hrají vedoucí roli. Ale pokud 
jde o budoucí témata, jako jsou elektromobilita 
nebo software, měřítka nastavují Číňané,“ dodal 
Dudenhöff er. 

více na 
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Nová divize Ford Pro už i v ČR
Na výstavišti PVA Expo Letňany společnost 
Ford Motor během akce Ford Pro Experience 
Day představila svou novou divizi Ford Pro, 
která se specializuje na užitkové vozy. Po 
loňské evropské premiéře Ford nyní tento 
koncept uvádí na český trh. Ford Pro nabízí 
kompletní portfolio služeb souvisejících 
s  užitkovými vozy od prodeje a  servisu 
včetně možností individuálních přestaveb 
a  speciálních nástaveb přes fi nancování 
společností ALD až po nový systém online 
správy vozových parků prostřednictvím 
vestavěných modemů. Nová centra Ford 
Live slouží k podpoře provozu propojením 
s  provozovanými užitkovými vozidly, která 
do nich odesílají potřebná data. On-line 
spojení prodejců se zákazníky umožňuje 

včas řešit blížící se problémy a  hlídá 
plánované servisní prohlídky. Standardní 
výbavou užitkových vozidel značky je 
modem Ford Pass Connect. Ten umožňuje 
přes mobilní telefon sledovat až pět vozidel 
současně. 

DPP nakoupí 140 hybridních autobusů Iveco
Dopravní podnik hl. m. Prahy nakoupí 

až 140 kloubových plug-in hybridních 
autobusů Iveco Urbanway Hybrid 18M. 
První by se v Praze měly objevit v průběhu 
příštího roku, DPP bude jejich prvním 
provozovatelem v  České republice. 
Předpokládaná hodnota zakázky byla 
2,017 miliardy korun, vítězná nabídková 
cena činila 1,549 miliardy korun. Pokud by 

DPP naplno využil uzavřenou rámcovou 
smlouvu a  odebral všech 140 vozidel, 
ušetřil by až 468 milionů korun oproti 
předpokládané ceně. Hybridní autobusy 
Iveco Urbanway Hybrid 18M jsou 
nízkopodlažní, třínápravové, se čtyřmi 
dvoukřídlými dveřmi a maximální přepravní 
kapacitou 130 cestujících, z  toho 35 míst 
pro sedící. Autobusy bude Iveco Bus 
dodávat s  automatickou převodovkou 
Voith Diwa NXT a  motorem Cursor 9 
s  technologií HI-SCR. Výrobce garantuje 
u  vysoutěžených autobusů životnost 12 
let, záruka na všechna vozidla je 5 let. 
Autobusy se budou vyrábět v  závodě 
Iveco Bus v Annonay ve Francii.
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Pozor: Tesla se na vás dívá

Často se objevují obavy ze sledování 
prostřednictvím kamer v autě. Leckdo si řekne, 
že to je jen iracionální paranoia. Jenže nejnovější 
informace o společnosti Tesla naznačují, že je 
čeho se obávat.

Podle informace agentury Reuters skupiny 
zaměstnanců společnosti Tesla v letech 2019 až 
2022 v kancelářích v kalifornském San Mateu šířily 
prostřednictvím interního komunikačního systému 
soukromé a někdy velmi invazivní záznamy z kamer 
v automobilech zákazníků. Pracovníci Tesly pro 
svou zábavu zveřejňovali úryvky z videí, které jim 
připadaly vtipné nebo zajímavé, i když věděli, že 
jde o porušení soukromí. Jeden z nich uvedl, že 
on sám by si Teslu kvůli kamerám nikdy nekoupil. 

Podle bývalých zaměstnanců společnosti 
Tesla tyto nahrávky zahrnovaly mj. i  jak vůz 
Tesla jedoucí vysokou rychlostí v obytné oblasti 
srazí dítě jedoucí na kole, muže, který se blíží 
k autu zcela nahý nebo různé erotické hračky 
v soukromí. Sdílelo se také video ponorného vozu 
Lotus z fi lmu o Jamesi Bondovi, zaparkovaného 
v garáži, který zakoupil – Elon Musk!

„Někdy jsem viděla i skandální věci, víte, 
třeba intimní scény, prostě soukromé záběry ze 
života, do kterých jsme byli zasvěceni. A bylo 
tam hodně věcí, které bych nechtěla, aby 
někdo viděl o mém životě,“ řekla jedna bývalá 
zaměstnankyně. 

Jeden z bývalých zaměstnanců uvedl, že 
některé záznamy byly pořízeny i když byly vozy 
zaparkované a vypnuté.

Tesla za účelem vývoje technologie 
autonomního řízení shromažďuje obrovské 
množství dat ze své celosvětové fl otily vozidel. 
Vyžaduje, aby majitelé vozů udělili souhlas na 
displeji ve voze předtím, než začne shromažďovat 
údaje o jejich autě. „Vaše data patří vám,“ uvádí 
se na webových stránkách Tesly. 

Tesla ujišťuje majitele svých elektromobilů, 
že jejich soukromí „je pro nás nesmírně důležité. 
Kamery, které jsou do vozidel zabudovány na 
pomoc při řízení, jsou navrženy tak, aby chránily 
vaše soukromí. Záznamy z  kamer zůstávají 
anonymní a nejsou spojeny s vámi ani s vaším 
vozidlem.“ Jenže agentura Reuters zjistila, že 
sedm bývalých zaměstnanců společnosti 
Tesla uvedlo, že si mohli prohlédnout umístění 
kamerových záznamů na mapě a potenciálně 
zjistit, kde majitel vozu bydlí.

Po zprávě agentury Reuters podal jeden 
kalifornský majitel Tesly potenciální hromadnou 
žalobu, v níž společnost obvinil z porušování 
soukromí zákazníků. Na šéfa společnosti Tesla 
Elona Muska se písemně obrátili i dva američtí 
senátoři s  řadou otázek týkajících se sdílení 
záběrů z kamer. 
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RAM 1500 REV nastavuje laťku vysoko

Mohutný elektricky poháněný pick-up pro 
modelový rok 2025 posouvá laťku možností 
elektrického pohonu hodně vysoko. Elektrickou 
energií RAM 1500 REV zásobuje akumulátor 
s kapacitou 168 kWh, za příplatek dokonce 
229 kW.

Koncern Stellantis pro autosalon v New Yorku 
připravil světovou premiéru RAM 1500 REV. 
Mohutný kultovní, elektricky poháněný pick-up 
pro modelový rok 2025 zásobuje akumulátor 
s kapacitou 168 kWh elektrickou energií, která 
by měla stačit na ujetí 560 km. K dispozici by 
měl být dokonce i akumulátor s 229 kWh, která 
RAM uveze až 800 km. Kdo chce ještě víc, musí 
si počkat na prodlužovač dojezdu s motorem na 
benzin. Díky 800 V technologii lze během deseti 
minut dobít na dojezd 180 km. 

Jinak RAM s  ekologickým elektrickým 
pohonem nabízí působivé hodnoty: pohon se 
dvěma elektromotory poskytuje výkon 481 kW 
(654 k) a vůz zrychlí z 0 na 100 km/h za 4,4 s. 
Přitom konzervativně tvarovaný pick-up utáhne 
přívěs až 6,35 t. Otázkou je, zda tyto parametry 
přesvědčí i ortodoxní majitele legendární varianty 
s turbodiesely Cummins. 

Nový pickup Ram REV se představí koncem 
roku 2024 jako klíčová součást strategie 
francouzsko-italského koncernu zaměřené na 
elektrifi kaci celé modelové řady v nejdůležitějším 
segmentu severoamerického trhu.

Generální ředitel společnosti Stellantis Carlos 
Tavares uvedl, že pick-up RAM 1500 REV se bude 
vyrábět v USA, ale místo teprve bude oznámeno, 
protože detaily se stále ještě ladí. Dodal: 
„Spotřebitelé si vyberou Ram před ostatními pick-
upy s elektrickým pohonem, protože předčí jejich 
výkonnost pokud jde o dojezd, rychlost nabíjení, 
tažení přívěsu a další faktory. Spousta konkurentů 
bude pod tlakem, aby se nás pokusili porazit.“

Ram přijde na trh koncem roku 2024, tedy 
víc než dva roky po podobných elektrických 
pick-upech, jako jsou Ford F-150 Lightning nebo 
Rivian R1T. General Motors plánuje začít dodávat 
elektrické pick-upy Chevrolet Silverado letos na 
podzim a generální ředitel Tesly Elon Musk řekl, že 
ještě letos začne v továrně v Texasu opakovaně 
odkládaná výroba nekonvenčního pick-upu 
Cybertruck.

více na 
www.autoweek.cz



Nový americký sen: 
elektromobil za méně než 50 000 USD

Výrobci nabíjecích stanic pro elektromobily 
se v USA snaží vyhovět novým pravidlům, podle 
nichž musí být vše „Made in America“. Tím se 
zpomalilo resp. zcela zastavilo rozšiřování jejich 
infrastruktury, protože potřebné komponenty 
nejsou dostupné, resp. nesou označení Made 
in China. 

Agentura Reuters/Ipsos se zeptala lidí ve 
Spojených státech, zda by jako svůj příští vůz 
zvažovali koupi elektromobilu. Víc než třetina 
odpověděla ano – ovšem s určitými výhradami. 
První z nich je cena – 56 % Američanů uvedlo, 
že by za něj nezaplatilo víc než 49 999 USD 
(1,1 milionu Kč). Bohužel takových elektrických 
vozidel na americkém trhu mnoho není – Chevy 
Bolt za 26 500 dolarů (570 000 Kč) nebo Nissan 
Leaf za méně než 30 000 USD (645 000 Kč). 
Průzkum také ukázal že 50 % demokratů uvedlo, 
že by uvažovali o elektromobilu, oproti 26 % 
republikánů.

Přestože většina Američanů ujede denně jen 
50 až 65 km, průzkum ukázal, že třetina spotřebitelů, 
kteří by uvažovali o koupi elektrického vozidla, 
potřebuje ujet alespoň 800 km na jedno nabití 
a další třetina uvádí, že potřebují alespoň 500 
km. Touha po tom, aby vůz měl dojezd daleko 

větší, než jaký se využije v každodenním životě, 
se v odvětví nazývá „úzkost z dojezdu“. Do jisté 
míry je „úzkost z dojezdu“ důsledkem „úzkosti 
z nabíjení“ – lidé nevěří, že najdou dobíjecí místo 
až ho budou potřebovat. V USA je nyní 130 000 
dobíjecích stanic (v EU to je 330 000). 

Výrobci a provozovatelé nabíjecích stojanů 
pro elektromobily ve Spojených státech se 
snaží vyhovět pravidlům, podle nichž musí své 
nabíječky montovat v amerických továrnách 
a používat v USA vyrobené železné nebo ocelové 
kryty, pokud chtějí získat část z nabízených 
vládních dotací ve výši 7,5 miliardy dolarů. 
Podmínky federálního programu Made in 
America zaskočily mnohé fi rmy, které doufaly 
v dočasné výjimky, aby mohly postupně zvýšit 
výrobu v USA a zároveň uspokojit poptávku. 

Společnosti a někteří státní úředníci, kteří 
budou spravovat federální fondy, varují, že v USA 
chybí domácí výrobní kapacity, a to zejména 
pro vysokorychlostní nabíječky, takže přísné 
prosazování předpisů zpomalí jejich zavádění, 
zvýší náklady a možná poškodí celé odvětví. 
Americká vláda však tvrdí, že vzhledem k tomu, 
že poptávka je zatím nízká, měl by být nabíjecích 
míst dostatek.

více na 
www.autoweek.cz
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Premiéra Motorworld Mobility Days: 
kouzlo automobilů

více na 
www.autoweek.cz
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www.autoweek.cz

Souběžně s mezinárodním veletrhem IAA 
Mobility proběhne ve dnech 3. – 6. září 2023 
v Mnichově exkluzivní speciální výstava a tržiště 
Motorworld Mobility Days a setkání Motortreff . 

Motorworld München přiblíží kouzelný svět 
vášně z  aut. Tento veletrh bude obchodní 
příležitostí pro špičkové značky a  výrobce, 
hyperauta a  superauta, limitované edice, 

sportovní auta, klasické vozy, budoucí klasiky, 
motocykly, příslušenství, lifestylové produkty 
a služby. Zároveň poslouží jako místo pro setkávání 
fanoušků krásných aut.

Veletrh Motorworld Mobility Days se zaměří 
na zážitky, obchod, mezinárodní síť a představení 
vozidel, která se vyznačují kvalitou, výkonem 
a historií. Automobiloví kluci a holky dostanou 
příležitost popovídat si o nejkrásnějším hobby. 

„Jde o to najít nové, žasnout nad starými 
a znovu vidět známé věci. Společně s nadšenci 
do aut chceme představovat, objevovat, 
nakupovat, prodávat a oslavovat vozidla, která 
jsou srdcem, tepem a původem scény mobility – 
kouzlo automobilů! Těšíme se, aby se na čtyři dny 
během veletrhu Motorworld München setkal svět 
mobility,“ vysvětluje koncepci Andreas Dünkel, 
iniciátor a zakladatel skupiny Motorworld.

Na úvod zve Motorworld München návštěvníky 
na veřejné setkání Motortreff  v neděli 3. září od 
10:00 do 18:00. Všichni přátelé mobility se mohou 
zastavit – ať už s motorkou, klasickým vozem, 
sportovním vozem nebo supersportem. Plně 
v souladu s mottem „Vidět a být viděn!“ bude 
Motorworld München otevřen pro průjezdy autem. 
Vozidla bude vítat tým moderátorů.

Místo konání akce:
Motorworld München 
Am Ausbesserungswerk 8
80939 München
motorworld-miaa.de



Devět společností se zúčastnilo části přehlídky 
věnované nové mobilitě, kde představily své 
technologie v oblasti robotiky. Organizační výbor 
ve spolupráci s Institutem pro spolupráci leteckého 
průmyslu a akademické obce poprvé připravil 
unikátní výstavní halu pro leteckou mobilitu.

Společnost Hyundai Motor navíc připravila 
robotickou expozici s názvem Mobility House 
a Tesla vystavila humanoidního robota Teslabot.

Výstavu Seoul Mobility Show 2023 provázela 
spousta doprovodných akcí, které upozorňovaly 
na technologické inovace v odvětví mobility 
a trendy v odvětví mobility. Pořadatelem výstavy 
byl organizační výbor Seoul Mobility Show 
a mezi sponzory patřily ministerstva obchodu, 
průmyslu a energetiky, životního prostředí, půdy, 
infrastruktury a dopravy a město Goyang. 

Jihokorejský autosalon Seoul Mobility Show 2023 
od pátku 31. března do neděle 9. dubna navštívilo 
510 000 návštěvníků, což znamená nárůst o 104 % 
oproti roku 2021. Rozsah účasti se rozšířil na celý 
svět mobility včetně robotiky a letecké mobility. 
Veletrh Seoul Mobility Show 2023 ve výstavním 
centru Kintex 1 v Goyangu během deseti dní 
ukázal proměnu v plnohodnotnou konvergenční 
výstavu s tématem mobility. Zúčastnilo se jej 163 
společností a institucí z 12 zemí světa ve třech 
kategoriích: hardware, software a služby. Ve 
srovnání s rokem 2021 se jednalo o více než 60% 
nárůst.

„Korejský průmysl mobility stále potřebuje 
podporu. Příští přehlídka podpoří kvalitativní růst, 
aby se stala konvergentní výstavou, která představí 
rozmanitost budoucí mobility na základě rozšíření 
vystavovaných technologií, položek a oborů 
i počtu účastníků,“ uvedl předseda organizačního 
výboru a prezident Korejské asociace výrobců 
automobilů KAMA Kang NamHoon.

Mezi vystavovateli byly výrobci automobilů Kia, 
Renault Korea Motors, Mercedes-Benz, Mini, BMW, 
Genesis, Chabot Motors (INEOS), KG Mobility, 
Tesla, Porsche a Hyundai Motor, kteří vystavili 90 
vozů včetně osmi světových, čtyř asijských a devíti 
korejských premiér a deseti koncepčních vozidel.

Soul ukázal, že autosalony stále přitahují

více na 
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Kia staví závod na výrobu speciálních 
elektrických vozidel

automatizaci zařízení s využitím metod strojového 
učení a umělé inteligence (AI), automatizované 
kontroly kvality, automatizované montáže 
některých dílů, resp. analýzu kvalitativních dat 
automatického měření v reálném čase.

Prvního zástupce modelové nabídky 
vyhrazených vozů PBV chce Kia představit do 
roku 2025. Ponese označení SW, což je název 
projektu. Bude se jednat o středně velký vůz 
PBV na podvozkové „skateboardové“ platformě 
eS pro vozidla PBV s akumulátorem, umožňující 
pružně modifi kovat karosářské nástavby. Vývoj 
modelu SW díky vnitřní prostornosti (dosahující 
výšky dospělé osoby) zohledňuje nejrůznější 
požadavky komerčního nasazení, jako je např. 
doručování zboží, placená spolujízda nebo 
mezifi remní transakce (B2B). Po uvedení středně 
velkého modelu SW chce Kia rozšířit produktovou 
nabídku PBV o  velké modely pro nasazení 
v  logistice nebo službách rozvozu čerstvých 
potravin, v roli mikrobusů pro kyvadlovou dopravu 
nebo jako mobilní kanceláře a prodejny, jakož 
i malé vozy typu PBV a středně velká robotická 
taxi s uplatněním technologie autonomního řízení.

Kia zahájila výstavbu závodu určeného 
výhradně k výrobě elektrických vozidel pro 
speciální účely PBV. Závod Hwaseong je 
v jihokorejské provincii Gyeonggi. Kia plánuje 
zahájit sériovou výrobu v druhé polovině roku 
2025. V prvním celém roce chce vyrábět 150 
000 vozidel s možností výrobu navyšovat.

Jedním z pokrokových výrobních procesů, 
jenž bude v novém závodu PBV zaveden, je tzv. 
„buňkový systém“, umožňující výrobu vozidel 
v  závislosti na různorodých požadavcích 
zákazníků. Tento systém zahrnuje takové 
uspořádání procesů, kdy se do jednoho místa 
seskupují stroje a pracoviště k výrobě podobných 
produktů nebo součástí. Stroje jsou v tomto 
případě uspořádány tak, aby se optimalizoval 
tok materiálů a produktů mezi pracovišti.

Nejmodernější systém výroby v závodu se 
specializací na PBV spojuje výhody nového 
buňkového systému s původním dopravníkovým 
systémem sériové výroby, aby bylo možné zajistit 
potřebnou fl exibilitu výroby se širšími možnostmi 
adaptace na nejrůznější druhy produktů. Kia 
uplatní i další pokrokové technologie, jako např. 
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